
Zápis ze zasedání komise kultury č. 06/2019 dne 12. 06. 2019 konaného od 17 
hodin v zasedací místnosti ve 3. patře v budově ÚMČ Praha 22 
 

Přítomni: Mgr. Veronika Špalková - Kuželová, Vlasta Čepičková, Mgr. Pavel Kappel, Ing. 
Michal Klich, Jan Mikulecký, Mgr. Magdalena Paseková, Bc. Blanka Petrásková, Jan Priester, 
Mgr. Jitka Rothová, Martin Šmíd, Adéla Žofková 
 

Hosté: Romana Čekalová, Mgr. Pavel Kosař,  Radovan Koutský, Mgr.  Ivana Vodičková,  
 
 

Předsedkyně kulturní komise Mgr. Veronika Špalková Kuželová – přivítala všechny přítomné 
členy KK a hosty místostarostu Mgr. Pavla Kosaře, radního Radovana Koutského, ředitelku 
školy U obory Mgr. Ivanu Vodičkovou a Hanu Čekalovou 
 

Předsedkyně komise požádala členy o schválení následujícího programu: 
 

• Zhodnocení  akcí -Den dětí 2019 a 50 let Big Beatu v Uhříněvsi 

• Informace o přednášce Daniela Forró o Japonsku 

• Diskuse o programu připravovaných oslav 30 let od Sametové revoluce 

• Návrhy akcí a diskuse o programu - Vánoce 2019 

• Příprava akce Posezení  pro seniory 

• Kalendář Uhříněvsi na rok 2019 

• Oprava klavíru v Uhříněveském muzeu 

• Různé 
 

Mgr. Vodičková požádala členy komise, zda by nemohli bod Diskuze o programu připravovaných 

oslav 30 let od Sametové revoluce předřadit a ten by proběhl jako první v pořadí. 
 

Program i s požadavkem Mgr. Vodičkové byl bez připomínek schválen. 

„Oslavy 30 let od Sametové revoluce“ 
 

Předsedkyně komise informovala KK o probíhajících přípravách programu „Oslavy 30 let od 
sametové revoluce“. Bude podána žádost o dotaci na MHMP. Doposud je plánován tento 
program: 
 

Pátek 15.11.2019  
 

08:30 – 10:00 hodin - v DivadleU22 by měla proběhnout diskuze žáků 9. tříd základních škol 
se senátorem za Prahu 12 a občanem Prahy 22 Pavlem Fischerem. 
10:00 – 13:00 hodin by měla proběhnout hra na „Občanský průkaz“, která je tematicky 
zaměřena na to, jak se žilo v Československu mezi lety 1948 - 1989. Princip hry spočívá 
v tom, že během časového limitu skupiny cca 10 dětí musí vyřešit nějaké úkoly v určeném 
prostoru. Role policistů by se měli zhostit učitelé tak, aby 1 policista byl skupinu 10 dětí. 
Koncept hry upřesní pí Kuželová příští týden. 
 

Sobota 16.11.2019  
 

V sobotu by mělo proběhnout v U22 pásmo dobových filmů a divadelní představení herců 
z DDM Dům Um. 
Večer pak koncert kapely The TAP TAP, v závislosti na grantu 
 

Neděle 17.11.2019  
 

14 hodin – kaple na Husově náměstí – ekumenická bohoslužba 



18 hodin – Divadlo U22 – koncert DPS Jiskřička – z díla Karla Kryla 
20 hodin – Divadlo U22 – projekce filmu „Občan Havel“ 
 

Ing. Klich potvrdil, že v muzeu i ve foyer Divadla U22 bude instalována výstavka z materiálů 
se sbírek muzea týkajících se této události. OS Uhříněves vydá brožuru se vzpomínkami 
aktérů událostí z Uhříněvsi. Dále informoval, že byl osloven panem starostou, aby připravil 
návrh výzdoby schodiště na radnici (z historie Uhříněvsi). Instalace by měla být spojena 
s oslavou tohoto výročí. 
 

Zhodnocení proběhlých akcí: 
 

Den dětí 2019 
 

Mgr. Rothová konstatovala, že program by se měl příště upravit, aby se dle pohledů 
některých rodičů děti nenudily, dále zde nebyla záchranná služba, která sídlí cca 300m od 
pořádané akce.  
 

Ing. Klich a pan Mikulecký upozornili, že vzhledem k nedostatku stínu na prostoru Rychet byl 
nepříjemný fakt, že nebylo kde se v horkém počasí svlažit. Podle ohlasu občanů byly 
kritizovány dlouhé fronty na občerstvení a málo akcí pro děti do 5ti let. V příštích letech se 
tedy musí počítat s ochlazením účastníků pomocí vodních rozprašovačů.  
 

Pan Koutský - přislíbil, že napříště se budou tyto akce řešit s větším časovým předstihem. 
Budou posíleny stánky s občerstvením, pořídí se rozprašovače s vodou. Vize však je tuto akci 
ponechat v tomto duchu, abychom „nekopírovali“ Matějskou pouť.  
 

Mgr. Paseková konstatovala, že byla velice náročná obsluha u horolezecké stěny a poprosila 
na příště posílit obsluhu. Dále poprosila, zda-li by byla možnost zajištění občerstvení a pitné 
vody pro pořadatele.  
 

Mgr. Kosař jako přímý účastník a rodič se ztotožnil se všemi výše uvedenými problémy a 
přislíbil v budoucnosti součinnost vedení v jejich odstranění. 
 

Napříč komisí zazněly náměty, zda se nezamyslet nad tím nenašel-li by se v Uhříněvsi vhodný 
prostor pro konání akce. Především co se stínu týká. 
Předsedkyně zhodnotila pozitivně účast spolků na akci, kterým patřil velký dík, to zejména 
Domu UM, SHM, Myslivcům, Klubu českých turistů. 
 

50 let big beatu v Uhříněvsi 
 

Na tuto akci byly pozitivní ohlasy, poděkování všem kdo se na této vydařené akci alespoň 
trochu podíleli. Pouze v budoucnu je opět nutné věnovat zvýšenou pozornost rozsahu 
občerstvení. 
 

Přednáška o Japonsku  Daniela Forró 
 

Akci zhodnotili Ing. Klich a pan Priester. Vzhledem k malému časovému úseku na přípravu se 
zúčastnilo pouze 12 posluchačů. Nicméně přednáška měla vysokou úroveň a návštěvníci 
odcházeli spokojeni. Vize je v příštím roce akci zopakovat a s větším časovým předstihem ji 
propagovat. 
 

Vánoce 2019 
 

K problému členové komise dlouze debatovali. Byly předloženy různé návrhy včetně sdělení 
Ing. Klicha, že se na něj obrátil hudebník, skladatel, spisovatel a malíř Richard Pachman a 



vznesl dotaz, zda bude pokračováno v tradici a uskuteční se jeho adventní koncert 
v Uhříněvsi. Z debaty vzešel tento návrh: 
 

01.12.2019 – 1. neděle adventní 
 

Rozsvícení vánočního stromu na Novém náměstí ÚMČ ve spolupráci s DPS Jiskřička, případně 
školskými zařízeními a spolky. 
 

05.12.2019 – Mikulášská nadílka 
 

Program pro děti v Divadle U 22. 
 

07.12.2019 – vernisáž vánoční výstavy 
 

Vernisáž tradiční vánoční výstavy v Uhříněveském muzeu spojená s koncertem dětí. 

 

08.12.2019 – 2. neděle adventní 
 

Koncert Richarda Pachmana a Dity Hořínkové v Děkanském kostele Všech svatých. 
Požadovaná částka za provedení koncertu, ozvučení a osvětlení je 29.040,- Kč vč. DPH. 
Veškerý výtěžek s koncertu je věnován Dětskému domovu ve Stránčicích. 
 

15.12.2019 – 3. neděle adventní 
 

Vánoční trhy s dílnami a ukázkami lidových vánočních zvyků v prostoru mezi školní jídelnou a 
Uhříněveským muzeem. 
 

22.12.2019 – 4. neděle adventní 
 

Vánoční program DS UCHO u Husovy kaple na Husově náměstí. Před tím opět zpěv koled. 
 

Posezení pro seniory 
 

Pan radní Koutský seznámil KK, že je závazně objednána 1.část programu – Talkshow – 
Sejdeme se s Cibulkou. Po přestávce bude hudební část, aby si mohli senioři zatančit. KK 
diskutovala nad výší vstupného pro seniory. KK odsouhlasila rozmezí 150,- až 200,- Kč. V ceně 
bude program + drobné občerstvení (káva, čaj, zákusek, chlebíčky, nápoje). Akce se 
přednostně nabídne uhříněveským seniorům.  
 

Kalendář Uhříněvsi 2019 
 

Předsedkyně komise se vrátila k nedořešenému bodu – Kalendář Uhříněvsi 2019. Oslovila již 
tiskárnu, která předložila rozpočet -  1000 ks za 24.000,- Kč. Pan Kužel by nafotil a zadal firmě 
finální fotografie. Diskuze o tom, zda-li týdenní nebo měsíční kalendář. KK se shodla na 
týdenním kalendáři s tím, že buď bude na příští komisi předložen grafický návrh od pana 
Kužela, anebo pokud by se tohoto zhostil radní Ivo Krátký, aby designe vypadal stejně jako 
jiné tiskové materiály MČ. KK odsouhlasila. 
 

Oprava klavíru v uhříněveském muzeu 
 

Ing. Klich informoval, že objednávka na opravu klavíru je již zadaná a přes prázdniny by se 
měla realizovat. Zazněl požadavek od pana Šmída, že by se do opravy měla ještě zařadit 
koupě velkých koleček nebo podstavce pod klavír. 
 

Různé 
 

Paní Bc. Petrásková informovala, že přechází na jiné pracoviště a tudíž musí rezignovat na 
členství v komisi. Představila novou potencionální členu KK pí Romanu Čekalovou. Byla 
požádána, ať veškeré iniciály pošle na ÚMČ a výše jmenovanou musí schválit Rada. 
 



Ing. Klich informoval o depozitáři muzea. Jsou vybrány vhodné prostory v nejbližší době se 
sejde skupina KKK – (Klich, Kappel, Krátký) nechají změřit vlhkost těchto prostor. 
Je nezbytné do těchto nových prostor zakoupit regály a náklady se odhadem budou 
pohybovat v rozmezí 50.000,- až 100.000,- Kč. 
 
Další jednání komise kultury se uskuteční ve středu 18. září 2019 v 17 hodin. 
Zapsala: V. Čepičková 
 
 
Souhlasí: Mgr. V. Špalková Kuželová 
 
 
 
Komise kultury prosí Radu MČ Praha 22 o vyjádření: 

• Souhlasu – nesouhlasu s plánovaným programem oslav Sametové revoluce 
v navrhovaném znění. 

• Souhlasu – nesouhlasu s připravovaným programem na Vánoce 2019. 

• Souhlasu – nesouhlasu s výtiskem kalendářů v počtu 1 000 ks za cenu do 24 000,- kč, 
s tím, že graficky buď zpracuje město, anebo grafika bude ponechána na p. Kuželovi, 
jak uzná za vhodné. 

• Souhlasu – nesouhlasu s výměnou paní Petráskové, která je převelena na středisko do 
Říčan, za její kolegyni z Domu UM paní Romanu Čekalovou - pedagog volného času, 

pracoviště DDM - Uhříněves, nar. 9. 9. 1965, Praha 4, Proutěná 406/13, Újezd u Průhonic, 
149 00. kontakt: cekalova@dumum.cz 

• Souhlasu – nesouhlasu o zakoupení regálů do muzea v Uhříněvsi v souvislosti 
s tvorbou depozitářů v hodnotě 50 – 100 000 ,- kč 
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